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Milí občané, v  pár bodech vám sdělím 
zhodnocení loňského roku 2016. Nej-
větším úspěchem bylo dokončení ná-
stavby Základní školy Davle o  6 tříd a 
přístavby školní jídelny. Realizace stav-
by proběhla v rekordním čase necelých 
7 měsíců a v únoru 2016 již naši žáci na-
stoupili do nových tříd. 
Navázali jsme na  pokračování rekon-
strukcí rozbitých komunikací – po  již 
zrekonstruovaných ulicích – Jílovská, 
V  Kejsíři, K  Třešňovce, K  Borovíčku a 
Na  Vinicích, jsme začali první etapou 
rekonstruovat ulici K  Rybníku. Rekon-
strukce by měla být dokončena v letoš-
ním roce. Další nevyhovující ulice, které 
by měly přijít na  řadu, je ulice Okružní 
ve Sloupu a projektově se připravují uli-
ce Na Balkáně a Nad Lomem. 
V loňském roce jsme začali dlouhodobý 
proces se změnou Územního plánu Da-
vle č. 2, kde se v první fázi schválila Zprá- va o uplatňování územního plánu Davle. 

Doufáme, že celý proces bude do února 
příštího roku zdárně dokončen.
Byla vybudována Naučná stezka Střed 
Čech – výstavbou zatím 9 naučných tabulí.  
V davelské knihovně jsme nechali vyro-
bit nové knihovnické regály. Akce byla 
z  větší části zaplacena z  dotace Fondu 
kultury a obnovy památek ze  Středo-
českého kraje.
Na základě možnosti dotačního progra-
mu z  IROP na  rekonstrukce chodníků 
okolo silnic II. tříd jsme nechali vypra-
covat projektovou dokumentaci a audit 
bezpečnosti pozemních komunikací 
na chodníky ve středu obce a část chod-
níků Na  Javorce. Celý proces trval sko-
ro rok a koncem března letošního roku 
nám dorazila příjemná zpráva z  Mini-
sterstva pro místní rozvoj ČR, že  náš 
projekt prošel všemi koly a byl schválen 

Rozhodnutím o poskytnutí dotace. Ješ-
tě bude muset být provedeno výběrové 
řízení na  dodavatele a s  největší prav-
děpodobností se  začne ještě tento rok 
s rekonstrukcí.
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16. zasedání zastupitelstva městyse 
Davle proběhlo dne 15. 12. 2016 v sále 
Hotelu Pivovar. Při kontrole zápisu 

z  předešlého zasedání byl projed-
nán bod Rekonstrukce mostu Vltavanů 
s  konstatováním, že  dosud nebylo vy-
dáno stavební povolení na  uvedenou 
stavbu a informace o  připravovaném 
odkupu a  podpisu smlouvy na  parce-
lu st. 955, k. ú. Davle od  Státní správy 
hmotných rezerv, jejíž součástí je stav-
ba bez č.p./č.e.
V dalším bodě programu zastupitelstvo 
městyse Davle vzalo na vědomí rozbor 

hospodaření za III. čtvrtletí 2016. Kdy 
příjmy byly 23 043 380,73  Kč a výdaje 
19 414 168,94 Kč.
Zastupitelstvem byly schváleny násle-
dující body: 
Úprava rozpočtu č. 5 a 6 v roce 2016 
(příjmy: 35 102 000 Kč; výdaje po úpravě 
24 992 000 Kč)
Návrh rozpočtu na  rok 2017 (příjmy: 
22 290 000  Kč; výdaje: 28 960 000  Kč). 
Zastupitelstvo schvaluje rozpočet jako 
schodkový s  tím, že  rozdíl mezi příjmy 
a výdaji bude převeden z  rezervy – 
z úspor minulých účetních období.
Smlouvu o  smlouvě budoucí o  zří-
zení věcného břemene – služebnos-
ti a  smlouvu o  právu provést stavbu 
č. IV-12-6019754/1/VB Davle, K Rybníku, 
kNN pro parcelu p.č. 961/4 v k.ú. Davle 
s ČEZ Distribuce, a.s. za fi nanční náhra-
du ve výši 33 600 Kč.

Směnná smlouva na  pozemkové par-
cely p.č. 602/14 a p.č. 875/2 v k.ú. Davle 
mezi městysem Davle a Pavlem Fia-
lou. Rozdíl v  cenách pozemků ve  výši 
11 000 Kč bude městysi zaplacen před 
podpisem smlouvy.
Nájemní smlouvu na pozemek č. st. 344 
– 41 m2 v k.ú. Sázava u Davle s panem 
Petrem Kovacsem za nájemní cenu 656 
Kč/rok.
Nájemní smlouvu na  část pozemku 
p. č.  197/32 – 346  m2 a pozemku p.č. 
197/87 – 27  m2 v  k.ú. Sázava u  Davle 
s  paní Renatou Moravcovou za  cenu 
2854 Kč/rok.
Nájemní smlouvu na  část pozem-
ku p. č.  197/32 – 167  m2 a pozemku 
p. č.  197/154 – 40  m2 v  k. ú. Sázava 
u Davle s paní Michaelou Červenkovou 
za cenu 1 809 Kč/rok.
Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2016, 

o nočním klidu.

Vnitřní směrnice městyse Davle.
Poplatek za  provoz systému shro-

mažďování, sběru, přepravy, třídění 

a využití komunálních odpadů. Výše 

poplatku se pro rok 2017 nemění.

Cenu vodného – zvýšení o 1,98 Kč bez 

DPH/m3 z  důvodů zvýšení ceny vody 
z úpravny Želivka. Vodné tedy bude od 1. 
1. 201 7 činit 44,74 Kč/m3 bez DPH. Stočné 
v současné době činí 29 Kč/m3 bez DPH.
Schválení urbanistické studie v loka-

litě Sázava pozemek p.č. 278/1 v  k.ú. 
Sázava u Davle – Z 34a.

Na  závěr zastupitelstva pan starosta 

informoval: 
• do  18. 12. 2016 probíhá výstava ob-

razů Vladimíra Jedličky v obřadní síni 
na úřadu městyse;

• od  23. 12. 2016 pořádá SDH Davle 
mezi 14. až 18. hodinou výstavu bet-
lémů;

• most Vltavanů – bylo podáno odvo-
lání proti stavebnímu povolení, toto 
bylo předáno MěÚ Černošice a pře-
dáno na  Krajský úřad Středočeského 
kraje. Probíhá výběrové řízení na zho-
tovitele;

• Středočeský kraj plánuje ještě 
na třech místech sanaci skal (Strnady–
Štěchovice) a do 2 let celkovou opra-
vu komunikace II/102; 

• Informace o  integraci autobusové 
dopravy v oblasti Sedlčanska a spoje 
na Dobříš;

• městys nově zajišťuje mobilní aplikaci 
„Městys Davle“ na zasílání zpráv.

Během diskuze byl vznesen dotaz, zda 
probíhá druhá vlna kompostérů? Od-
pověď: Žádost o  dotaci na  Státní fond 
životního prostředí je podána. V součas-
né době se čeká, zda nám bude dotace 
přidělena. Opět byl řešen zápach u fary. 
Byla vznesena otázka na inženýrské sítě 
v části Račana. Odpověď: Nové inženýr-
ské sítě se napojují na novou výstavbu 
v  části Račana. Vše zajišťují majitelé 
těchto pozemků – fi rma B. B. D. Develop 
s.r.o. Posledním dotazem a žádostí bylo 
vyřešení nájezdu na  parkoviště. Odpo-
věď: Silnice II/102 je v  majetku KSÚS, 
obec plánuje možné řešení při opravě 
chodníků, prozatím bude nájezd upra-
ven asfaltem.

17. veřejné zasedání městyse Davle 
se  konalo dne 16. 3. 2017 v  salonku 
Hotelu Pivovar. Po  uvítání přítomných 
občanů proběhla kontrola bodů mi-

nulého zasedání. Důležité informa-
ce týkající se  mostu Vltavanů, Starého 
mostu, změn v  autobusové dopravě, 
silnice č. II/102 byly přesunuty k  roz-
pravě do  diskuze. Dalším bodem byl 
rozbor hospodaření za  rok 2016, 
které zastupitelstvo vzalo na  vědomí. 

Příjmy tvořily: 35 101 786,14  Kč; výda-
je: 24 991 571,27  Kč a na  účtech byla 
k 31. 12. 2016 částka 15 862 686,24 Kč. 
Zastupitelstvo dále schválilo:
Úpravu rozpočtu č. 1 a 2 v  roce 
2017 (příjmy: 24 296 000  Kč; výdaje: 
31 053 000 Kč).
Směnnou smlouvu na  pozemky p. č. 
410/91 a 1035 v majetku paní Morozo-
vé za  pozemky p.č. 410/92 a 410/93 
v majetku městyse vše v k.ú. Davle. Roz-

díl v cenách pozemků ve výši 4 000 Kč 
bude zaplacen před podpisem smlouvy. 
Darovací smlouvu mezi Arcibiskup-
stvím pražským a městysem Davle. 
Arcibiskupství pražské daruje městysi 
Davle pozemek p.č. 199/83 v k.ú. Davle, 
vzniklý z  pozemku p.č. 199/30 dle GP 
č. 1272-225/2016 včetně Dodatku č. 1 
ke smlouvě „Budoucí darovací smlouvy 
č. 03414/2015“ – změna výměry pozem-
ku p.č. 199/30 v k.ú. Davle.
Smlouvu o  uzavření budoucí smlouvy 
o zřízení věcného břemene-služebnosti 
č. IP-12-6011657/VB/01 Davle, Na Balká-
ně, kNN pro p.č. 407/31-32 s ČEZ Distri-

16. veřejné zasedání

17. veřejné zasedání

pokračování na str. 2
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buce, a. s., za  fi nanční náhradu ve  výši 
1000 Kč. 
Smlouvu o  zřízení věcného břemene-
-služebnosti č. IV-12-6019290/1 Davle, 
Sloup, kNN pro p.č. 201/7 a 774 v  k. ú. 
Davle s ČEZ Distribuce, a. s., za fi nanční 
náhradu 6 000 Kč.
Smlouvy o  zřízení služebnosti ozna-
čené „71010-008502, VPI, revitalizace 
trati Praha – Vrané nad Vltavou“ s  Čes-
kou telekomunikační infrastrukturou, 
a. s., na  pozemcích p.č. 854/2 a 877/1 
vše v  k.ú. Davle za  fi nanční náhradu 
31 000 Kč. 
Kupní smlouvu – odkoupení ½ vlast-
nictví pozemků p.č. 835/5 – 20 m2 a p. č. 
835/6 – 656  m2 vše v  k.ú. Davle od  Bc. 
Ludomíra Landy za cenu 33 800 Kč.

Pronájem části pozemku p.č. 197/32 – 
196  m2 a pozemku p.č. 197/91 – 57  m2 
vše v  k.ú. Sázava u  Davle manželům 
Martinovi a Lence Baušovým za  cenu 
2284 Kč/rok.
Pronájem části pozemku p.č. 197/32 – 
62  m2 v k.ú. Sázava u  Davle panu Karlu 
Stašovi za cenu 434 Kč/rok. 
Pronájem části pozemku p.č. 197/32 – 
114 m2 a pozemku p.č. 197/133 – 78 m2 
vše v k.ú. Sázava u Davle Karlu Hankovi 
a Miluši Mrázové za cenu 2 046 Kč/rok.
Pronájem pozemku p.č. 197/127 – 
171 m2 a pozemku p.č. 197/125 – 45 m2 

vše v k. ú. Sázava u Davle paní Květosla-
vě Kosienové za cenu 1 917 Kč/rok.
Darovací smlouvy pro PFA, Judo Da-

vle Štěchovice, SDH Sloup a FBK Da-

vle každá ve výši 15 000 Kč.
Veřejnoprávní smlouvy se  SDH Da-

vle, Vltavan Davle, Slavoj Davle, Far-

ní charita Starý Knín každá ve  výši 
100 000 Kč.
Zřizovatel městys Davle souhlasí s tím, 
aby se MŠ Davle a ZŠ Davle, příspěvko-
vé organizace, zapojily do výzvy „Pod-

pora škol formou projektů zjedno-

dušeného vykazování – Šablony pro 

MŠ a ZŠ I“ a  předložily v  této výzvě 
projektovou žádost.
Smlouvu o  dílo na  zpracování změny 

č. 2 územního plánu Davle s Ing. arch. 

Vlastou Poláčkovou, Urbanistický ate-
liér UP – 24 na základě výběrového říze-
ní na „Zpracování Změny č. 2 územního 
plánu Davle“.
Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo „Rekon-

strukce ulic K Rybníku a Neprůjezdní“. 
Vícepráce vznikly demontáží stávajícího 
poškozeného dešťového potrubí, jeho 
nahrazení novým, osazení dvou nových 
kontrolních a čisticích šachet v místech 
napojení na zachovalou kanalizaci, do-
provodné zemní práce (obsypy, zásypy) 
včetně odvozu odebraného materiálu a 
jeho uložení na skládce. Cena víceprací 
je 394 654 Kč bez DPH.
V  dalším bodě programu pan starosta 
informoval občany o stavu přípravy zá-
měru rekonstrukce mostu Vltavanů 
– stavební povolení na  stavbu vydané 
dne 15. 9. 2016 bylo na  základě odvo-
lání městyse Davle a SŽDC, s. o., dne 
5. 1. 2017 Krajským úřadem Středočes-
kého kraje, zrušeno. V  současné době 
se  čeká na  vydání nového stavebního 
povolení. Výběrové řízení na  rekon-
strukci mostu vyhrálo sdružení fi rem 
s názvem „Sdružení Most v Davli CCZ – 
Firesta“ – fi rmy COLAS CZ, a. s., a Firesta 
– Fišer, rekonstrukce stavby, a. s., Odha-
dujeme, že realizace proběhne nejdříve 
v  květnu 2017. Na  Starém davelském 

mostě byly od  14. 3. 2017 započaty 
přípravné práce – lešení, plachty, otrys-
kání. Pan starosta dále informoval, 
že  se  připravuje rekonstrukce silnice 

II/102 včetně betonového podkladu 
od  Strnad po  Štěchovice a stavba by 
měla proběhnout v letech 2018 až 2019. 
Davli čeká silné dopravní omezení. 

Rekonstrukce II/106 Štěchovice – Hra-

dištko následně proběhne v roce 2018. 
Zazněla i informace, že dojde k vypnutí 
elektrické energie – 21. 3., 22. 3. a 24. 3. 
2017 – velká část Davle a část Sloupu. 
Městys Davle přispěl částkou 1 638  Kč 
na varhany v Katedrále sv. Víta. Městys 
nadále konzultuje přípravu a provedené 
přechody železniční trati v místě nádraží 
se  SŽDC. Bylo domluveno, že  bude 
zpracován projekt fi rmou Metroprojekt 
(objemová studie). Dále bylo 
informováno, že byla zpracována studie 
na  zápach na  ČOV, na  jejímž základě 
bude vyměněna náplň instalovaného 
fi ltru za  sorpční náplň na  bázi aktivní-
ho uhlí. Pan místostarosta informoval, 
že  22. 4. 2017 proběhne svoz nebez-

pečného odpadu. Zastupitelka Chras-
tilová pak přítomné pozvala na  dětský 
karneval a večer ples Základní školy dne 
25. 3. 2017. Obě akce se uskuteční v sále 
Hotelu Pivovar. Posledním bodem pro-
gramu byla diskuze. Pan Monoszon po-
ukázal na špatnou kvalitu vody ve Slou-
pu. Odpověď: Bude odebrán nový 
vzorek vody odbornou fi rmou za účasti 
stěžovatele, provozovatele a zástupce 
úřadu. Dále poukázal na  špatný stav 
komunikace v  ulici Okružní. Odpověď: 
do  dvou měsíců by mělo být vydáno 
stavební povolení na rekonstrukci, reali-
zace se uskuteční, až bude dostatek vol-
ných fi nančních prostředků. A nakonec 
poukázal, že  v  zimních měsících nebyl 
v  ulici Okružní štěrk. Odpověď: V  ulici 
Okružní bude umístěna nádoba na zim-
ní posyp. Pan Obermajer poukázal 
na nefunkční kanalizační vpusť v komu-
nikaci Jílovská a vedle železniční trati, 
kde jsou v odvodňovacím kanále umís-
těny kabely, a vše je zaneseno štěrkem. 
Odpověď: Informace o stavu propustku 
u  trati bude předána správci tratě. Pan 
Rykl si stěžoval na stálý zápach u fary.

dokončení ze str. 3
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Ve dne 14. 9. 2016 do podatelny měs-
tyse Davle dorazilo stavební povolení 
s  názvem „Oprava mostu ev. č. 104-
001, Most přes řeku Vltavu v  obci Da-
vle“. Most, který je 25 let starý, na  zá-
kladě znaleckého posudku vykazoval 
tyto problémy: pilíř na  sázavské stra-

ně označený jako O6, vykazuje velké 
praskliny, proto se  bude muset zčásti 
ubourat a opravit; svody vody budou 
demontovány a přesunuty na  vhod-
nější místa; výměna veřejného osvět-
lení i  s  novou kabeláží; výměna loži-
sek na  obou stranách mostu – most 
bude nadzvedáván; oprava chodníků 
a zábradlí; kompletní oprava vozovky – 
špatně udělaná izolace, vozovka prosa-
kuje. I když už proběhlo několik jednání 
před doručením stavebního povolení, 
některé body zůstaly nedořešeny, např. 
zábor části zahrady mateřské školy. 
Na  základě nedořešených bodů jsme 
se ve lhůtě spolu se SŽDC, s. o., odvo-
lali ke Krajskému úřadu Středočeského 
kraje. Krajský úřad jako odvolací orgán 
došel k  závěru, že  stavební povolení 
nebylo vydáno v  souladu s  právními 

předpisy a rozhodnutí – stavební po-
volení zrušil. V průběhu loňského roku 
začalo i výběrové řízení na fi rmu, která 
by výše uvedenou akci realizovala. Vý-
běrového řízení se zúčastnilo 11 fi rem 
a vítěznou fi rmou se  stalo sdružení 
„Most v Davli CCZ – Firesta“ (společníci 

fi rma COLAS CZ, a  s., a fi rma FIRESTA 
Fišer, rekonstrukce, stavby, a. s.), které 
vyhrálo s  cenou 46 625 012,97  Kč bez 
DPH. Na  závěr pár informací z  původ-
ního stavebního povolení – doba stav-
by byla plánována na 39 týdnů, z toho 
37 týdnů by měla být úplná uzavírka, 
objízdná trasa pro osobní automobily 
je určena přes Jílové, Kamenný Přívoz, 
Krňany a Štěchovice v délce 29 km. Pro 
nákladní automobily objízdná trasa 
zatím není určena. Autobus 444 bude 
ukončen za železniční zastávkou v Da-
vli. Jelikož dosud není vydáno nové 
stavební povolení, ani není dosud fi -
nálně odsouhlaseno přidělení fi nanč-
ních prostředků z  dotačního titulu, 
není pravděpodobné zahájení prací 
dříve než v květnu/červnu. Dokončení 
stavby by se pak posunulo až do roku 

2018. O nových skutečnostech budete 
informováni na  webových stránkách 
obce www.mestysdavle.cz a na mobilní 
aplikaci Davle.

Další informace o  možných uzavír-

kách v Davli a okolí

V průběhu března 2017 došlo k předá-
ní staveniště na akci „Oprava železného 
nýtovaného mostu v Davli“. Opravu pro-
vádí fi rma IM-stav Praha, s.r.o. Oprava 
se  bude týkat otryskání celé konstruk-
ce, dvou nátěrů a kompletní výměny 
pochozí lávky. Otryskání a  nátěry by 
se měly realizovat za provozu, k uzavírá-
ní mostu bude docházet v dopoledních 
hodinách při tryskání a nátěru železné 
konstrukce, na které je umístěna pocho-
zí lávka. O harmonogramu uzavření bu-
dete včas informováni. 
Rekonstrukce části komunikace II/102 
od  Měchenic do  Davle (ke  křižovatce 
nového mostu) – projektová dokumen-
tace se žádostí o stavební povolení byla 
na  stavební úřad, odbor dopravy MÚ 
Černošice, podána už před 3  lety, bylo 
zahájeno stavební řízení, ale vše bylo 
odloženo pro nevypořádané majetkové 
vztahy mezi Středočeským krajem a ně-
kterými vlastníky pozemků pod komu-
nikací. Čeká se na vypořádání.
Rekonstrukce komunikace II/102 od Str-
nad po  Měchenice a od  Davle (křižo-
vatka nový most) po  Štěchovice je 
v současné době v projektové přípravě, 
dochází k zaměřování celé komunikace 
a sondám u  mostních objektů. Rekon-
strukce je plánována na  2 roky, komu-
nikace by byla uzavírána po  částech 
na průjezdné semafory. Začátek stavby 
se počítá v roce 2018/2019.
Stále ještě není dokončena sanace skal 
mezi Strnady a Štěchovicemi. Chybí do-
končit 7 úseků. Každý úsek Středočeský 
kraj soutěží zvlášť – co úsek, to asi jiný 
dodavatel stavby. Začátek sanace skal 
bude pravděpodobně v 1. Pololetí 2017.
V roce 2018 se ještě plánuje úplná uzavír-
ka silnice ze Štěchovic na Hradištko. Dou-
fejme, že  všechny uzavírky silnic nebu-
dou najednou a že budou všechny stavby 
realizovány postupně, abychom tady ne-
zůstali uzavřeni jako při povodních.  

Z městyse

Informace – Nový most

15. 3. 2017 začala plánovaná údržba Starého davelského mostu a v jejím průběhu může dojít k omeze-
ní užívání lávky pro pěší.
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Z městyse

V letošním roce jsme se poprvé přihlási-
li do soutěže Zlatý erb, což je to soutěž 
o nejlepší webové stránky a elektronic-
ké služby měst a obcí. Stránky nemáme 
ještě úplně v  ideální podobě (textově 
použitelný formát u  rozpočtu, jiné ja-
zykové verze). Do krajského kola se při-
hlásilo pouze 13 obcí, tak se  necháme 

překvapit, zda v některé kategorii neza-
bodujeme.

Svatovítské varhany

Koncem loňského roku nám dorazil do-
pis podepsaný arcibiskupem Domini-
kem Dukou a předsedou Svazu měst a 
obcí ČR (jehož jsme také členem) Fran-

tiškem Luklem, zda bychom nepřispěli 
symbolickou jednou korunou za  ob-
čana Davle na  realizaci velkých varhan 
v  katedrále sv. Víta, Václava a Vojtěcha 
na Pražském hradě. Zastupitelstvo měs-
tyse Davle souhlasilo s fi nančním darem 
dle jejich žádosti a zaslalo na  účet Na-
dačního fondu Svatovítské varhany 
1.638  Kč. Jména všech přispívajících 
měst a obcí budou pro věky budoucí 
zaznamenána v  knize donátorů. Před-
pokládaná cena varhan by se měla po-
hybovat okolo 77 milionů korun.

Zlatý erb 2017

Jaké změny čekají Davli? Od  15. 3. 
2017 díky instalaci označovačů papí-
rových jízdenek PID je možné cestovat 
bez obav s papírovými jízdenkami PID 
na  celé lince S8 mezi Prahou a Čerča-
ny. K  termínu 1. 4. 2017 se  připravuje 
rozšíření Pražské integrované dopravy 
na  Benešovsku. S  tím souvisí změna 
linky 390. Linka je prodloužena o úsek 
Jablonná–Měřín, významně je posílen 
provoz v pracovní dny večer a o víken-
dech. K  termínu 1. 4. 2017 dojde také 
k rozšíření PID na Sedlčansku a Novok-
nínsku. Dojde k  prodloužení stávající 
linky 361 do trasy Smíchovské nádraží 
– Štěchovice – Nový Knín – Dobříš a zří-
zení nové linky 360 v trase Smíchovské 
nádraží – Štěchovice – Chotilsko – 
Sedlčany, odkud budou vybrané spoje 
pokračovat dále mimo systém PID 
do  Milevska. Díky této změně bude 
zkrácen souhrnný interval na 7–8 minut 
v ranní špičce, 20 minut v dopoledním 
sedle, 10 minut v  odpolední špičce 
a 30 minut v  ostatních obdobích. 
Dopravcem nových linek PID bude 
ARRIVA STŘEDNÍ ČECHY.
Více informací ohledně integrace ob-
lasti Sedlčanska najdete na  odkaze 
https://ropid.cz/integrace-sedlcansko-2017/.

V  rámci této integrace je však nutné 
upravit jízdní řád stávající autobu-

sové linky 314 a následně i  vybrané 
spoje linky 488 v souvislosti se zacho-
váním garantovaných přestupů mezi 
spoji obou těchto linek v  Nové Vsi 

pod Pleší. K  posunům spojů na  lince 
314 musí dojít z  důvodu zachování 
prokladů mezi jednotlivými linkami 
PID mezi Smíchovským nádražím a 
Davlí (nově zde dojde k posílení pro-
vozu z důvodu zřízení nové linky PID 
360 do  Sedlčan) a taktéž z  důvodu 
nemožnosti odjezdu dvou autobusů 
od  jednoho zastávkového označníku 
na Smíchovském nádraží. Posuny spo-
jů by měly být minimální (zpravidla 
v  rozmezí od  5 do  10 minut), nicmé-

ně četnost provozu bude zachována. 
V rámci integrace by navíc mělo dojít 
i  k  posílení provozu na  lince PID 314 
v  podvečerním a večerním období. 
Dojde k zavedení ranního posilového 
školního spoje v  trase „Davle, Sloup 
– Davle, U  Pomníku“ ke  stávajícímu 
spoji z  Bratřínova do  Davle. Veškeré 
vícenáklady budou hrazeny Krajským 
úřadem Středočeského kraje jako 
součást všech linek dotčených integ-
rací Sedlčanska. 

Rozšiřováním integrace dopravy 
ve Středočeském kraji
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Školní okénko

Jaro už je konečně tady a sluníčko nám 
dodává tolik potřebnou energii. A snad 
i  úsměv a dobrou náladu! Jestli někde 
čas utíká neskonale rychle, pak je to 
ve škole – to vám potvrdí každý učitel. 
A tak se pojďme ohlédnout za událost-
mi posledních týdnů. 
• malí i  velcí žáci naší školy se  vydali 

na lyžařské pobyty – na Richtrovy bou-
dy, Benecko a naši nejmenší strávili ly-
žařské dopoledne v nedaleké Chotouni

• obě páté třídy a devítka se  vypravily 
do Lidic na emotivní a výpravný vzdě-
lávací projekt k smutné historii tohoto 
místa, které téměř zmizelo z map v re-
akci na  atentát na  Reinharda Heydri-
cha v roce 1942

• třída 5. B se  vypravila na  nedaleký 
Medník s cílem najít kandík, krásnou a 
křehkou endemickou květinku z čele-
di liliovité. A našli!

• stále usilovně sbíráme starý papír a 
veškeré získané koruny reinvestujeme 
do  školních projektů, aktuálně vyba-

vujeme školní dvůr, aby v něm mohly 
děti bezpečně trávit přestávky a vy-
učovací hodiny

• náš učitelský tým zahájil dlouhodobý 
vzdělávací kurz Kritické myšlení pod ve-
dením Dr.  Hausenblase, předního lek-
tora a propagátora metod, které napo-
máhají rozvoji čtenářské gramotnosti

• žáci 8. a 9. tříd se Klubem mladých di-
váků vydali do Divadla ABC na klasiku 
– Evžena Oněgina; do Divadla Spejbla 
a Hurvínka se vydali prvňáčci a přímo 
do  školy zavítalo skvělé amatérské 
duo s pohádkou Tajemství z jezírka

• školní jídelna se  stala součástí naší 
školy a stále výborně a s  úsměvem 
vaří nejen našim žákům

• v  družině čaroval s  bublinami kou-
zelník Navaro a Kynologický spolek 
přišel dětem představit práci s pejsky 
a poučit je o bezpečném chování při 
kontaktu s chlupáči 

• úspěšně jsme vytvořili velkou sérii 
výukových materiálů k tématu „voda“ 

a chystáme se oslavit Den Země nejen 
úklidem Davle, ale také společně 
sdílenými vodními projekty

• roztančili jsme Davli na 5. plese davel-
ské školy a výtěžek z  plesu věnovali 
na vybavení školního dvora – lavička-
mi, stolky a stolním tenisem

• sedmáci si hodiny zeměpisu zpestřili 
cestovatelskými přednáškami o  New 
Yorku, Japonsku a Nepálu

• zapojili jsme se do mezinárodní sou-
těže Matematický klokan, uspořádali 
jsme školní kolo olympiád v  anglic-
kém jazyce, v českém jazyce a v bio-
logii. Úspěšné řešitele jsme vyslali 
na okresní kola těchto olympiád

Ač je náš program opravdu rozmani-
tý, především se s dětmi učíme a po-
znáváme – ovšem nejenom s  knihou 
v ruce a v lavicích, ale všude tam, kde 
je co k vidění a inspiraci. A jsme moc 
rádi, že nám v tom pomáháte – nápa-
dem, pozváním, návštěvou. Jakýkoli 
nápad na obohacení našeho školního 
života a rozšíření obzorů davelských 
školáků vítáme – dejte nám o  něm 
vědět!

Veselé a svěží jarní dny vám přeji!
Mgr. Jana Hrubá, ředitelka školy

Milé ranní pozdravení 
při příchodu do  školy 
zahájí den – vzájemný 
pohled do  očí a třeba 
i úsměv k tomu a hned je 
den ve  škole příjemnější. 
V  naší škole se  zdravíme 
rádi, ale někdy se  nám 
zdá, že některé děti a do-
spělí kouzlo úsměvu ještě 
neobjevili. Často se  nám 
ve  škole objevují malí 
i  dospělí duchové bez 
úsměvu a pozdravu, kte-
ří jen tajemně procházejí 
školou. Proto jsme se roz-
hodli ve čtvrtek 2. února 

uspořádat Den zdrave-

ní. Tento celoškolní pro-
jekt byl veselý, zábavný, 
velmi interaktivní a dou-
fáme, že  také poučný 

a přínosný. Zdravili jsme se všemi mož-
nými způsoby a pokusili jsme se kouzlo 
pozdravu naučit ty malé i  velké, kteří 
na něj občas zapomínají.

Jarní slovo ředitelky

Den zdravení
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Školní okénko

V  davelském parku naproti škole vy-
rostl před třemi lety krásný dřevěný 
altán. Přály si jej děti a také se podílely 
na  jeho návrhu a fi nancování. Během 
dopoledne často slouží jako venkovní 
učebna žákům davelské školy, odpo-
ledne jej pak využívají děti a dospělí, 
kteří tráví volný čas v parku. Altán jsme 

postupně ve  spolupráci s  rodiči vyba-
vili lavičkami a stoly, aby byl využitel-
ný pro různé odpočinkové i  tvořivé 
aktivity. Bohužel se nám velmi často 

stává, že tento krásný prostor někdo 

ničí – často je altán plný odpadků, 

rozlitých nápojů, nedopalků od  ci-

garet. Došlo i  k  jeho pokreslení a bo-

hužel i ke zničení jedné z modřínových 
lavic. O park se velmi zodpovědně sta-
rají pracovníci údržby obecního úřadu 
i školáci, přesto se poměrně často stá-
vá terčem vandalů a hlupáků, kteří si 
neváží naší společné práce. 
Prosím tedy davelskou veřejnost, buď-
te všímaví a buďte nám nápomocní 
ve  společném spokojeném a bezpeč-
ném užívání nejen altánu, ale celého 
davelského parku. Má sloužit nám všem 
k radosti a odpočinku. Moc děkuji. 

Za davelské školáky Jana Hrubá

V termínu 18. až 24. 2. 2017 se vydala 
parta 6 dospělých nadšenců a 48 da-
velských školáků na  expedici Doby-
tí severního pólu. Útočištěm se  nám 
po  roce staly opět Richtrovy boudy 
v Krkonoších. Sněhu byla všude spous-
ta a ani všechny podoby proměnlivé-

ho počasí nás neodradily od  zimních 
radovánek (lyžování, bobování, snow-
boardování, závodů psích spřežení 
atd.). Krátké dopolední vyučování, 
které ke  škole v  přírodě samozřejmě 
patří, jsme si vykompenzovali večer-
ním soutěžním programem družstev. 

Překvapivě zvítězil tým Keni, který 
má k  zimním sportům sice ze  všech 
zúčastněných možná nejdále, ale pře-
devším díky své týmové semknutosti 
dosáhl nejvíce bodů. 
Děti se  osvěžené horským vzduchem 
a  plné zážitků v  pořádku vrátily z  hor 
k  rodičům. Doufejme, že  i  příští rok 
zase někam s  takovou bezva partou 
vyrazíme.

Mgr. Monika Vrbovcová, 
třídní učitelka 4. B

Prosba o spolupráci

Dobytí severního pólu
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Školní okénko

Předškolní vyučování je v  tomto škol-
ním roce zaměřeno na  etiketu. Škol-
ní program je nazván Kouzelná slo-

víčka a učíme v  něm děti slušnému 
a  ohleduplnému chování, jak pozdravit 
dospělé a jak kamarády, učíme děti 
správně jíst příborem, jíst čistě,  správně 
sedět na  židli nejen při jídle, jak 
se obléknout a jak se chovat na koncertě 
či v divadle, zásady hygieny, kdy a jak si 
mýt ruce. K tomu nám pomáhají divadelní 
představení na  tato témata zaměřená a 

podporovaná Eliškou Haškovou a knihy 
o etiketě od Ladislava Špačka. 
Školní rok se již přehoupl do druhé po-
loviny, a tak je na  čase informovat vás 
o  uplynulém i  budoucím dění v  naší 
mateřské škole. Tradiční podzimní akce 

– slavnosti babího léta pod názvem Ja-
blko,  jablíčko, a lampionový průvod, 
se konaly za početné účasti dětí, rodičů, 
sourozenců a všech, co do školky dříve 
chodili a rádi se  k  nám vracejí alespoň 
na  návštěvu. V  prosinci jsme se  všichni 
těšili na  Vánoce a besídku pro rodiče, 
na  mikulášskou nadílku a také na  ná-
vštěvu Štěchovického kostela a výstavu 
betlémů. Začátkem března začal pro na-
šich 36 dětí kurz lyžování na  Chotouni. 
Někteří lyžovali  poprvé, jiní s částečný-

mi zkušenostmi. S  laskavým přístupem 
instruktorů,  již od poloviny týdne, doká-
zali všichni sjet velký svah. Polední den 
výuky  předvedly děti  rodičům své do-
vednosti při společných závodech. Kaž-
dý žáček si  odnášel medaili a malý dárek 

jako odměnu za  celotýdenní snažení. 
Na kurz plavání, který absolvujeme také 
pravidelně, se  již teď těší 50 dětí z naší 
mateřské školy. Probíhat bude v  aqua-
parku v Příbrami. V květnu máme v plá-
nu celoškolní výlet na  zámek Loučeň, 
návštěvu jeho rozlehlého parku s mno-
ha labyrinty a zároveň navštívíme Zoo 
v Chlebích, kde pro nás mají připravený  
výukový program „Rozhlédni se  kolem 
sebe“. Poradí nám, jak pozorovat jež-
ka, krtka, ropuchu, užovku, jak přilákat 

na  zahradu ptáky a   motýly. V  červnu 
bychom rádi s  dětmi navštívili některé 
pražské divadlo a čeká nás rozloučení 
s předškoláky a zahradní slavnost.

 Kolektiv učitelek mateřské školy

Kouzelná slovíčka v mateřské škole
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Sport

V sobotu 4. 3. 2017 se v Hradci 
Králové uskutečnila Velká cena 
v  judu, za  účasti závodníků 
z celé ČR si to 8 našich boreč-
ků rozdalo na tatami se silnou 
a vybranou konkurencí. Mlá-
ďatům se  tentokrát moc nedařilo, 
o to větší překvapení se událo v katego-
rii mladších žáků v  tzv. těžké váze. Náš 
František Ochotný se pral a byla z toho 
bronzová medaile. Ve starších žákyních 
se naše Michaela Novotná potkala s ví-
tězkou ČP v Ostravě,  Jahodovou. Zápas 
to byl hezký, ale bylo vidět, že Míša není 
dostatečně rozepraná, a tak i  druhé 
místo byl úspěch. Vítězné tažení po Be-
nešově předvedl Martin Dufek a jeho 
první místo bylo více než zasloužené 
a to se  o  postup popral se  svým dlou-
holetým kamarádem a rivalem Králem 
z Neratovic. A tak po Benešovu i Hradec 
Králové se  zapsal do  dějin davelského 
juda jako úspěšný závod. Navíc naši 
závodníci se  na  obou závodech setka-
li se  svými protivníky, se  kterými se  již 
koncem měsíce v  Jablonci nad Nisou 
utkají o body do Rank listů ČSju a hned 
počátkem dubna také o tituly mistrů – 
přeborníků Sčk.

Memoriál Antonína Tichého

V  sobotu 18. 2. 2017 se  v  Benešově 
v  ZŠ  Dukelská za  vzorné organizace 
benešovských judistů uskutečnil již 
24.  ročník Memoriálu Antonína Ti-

chého za  účasti 400 závodníků z  celé 
České republiky. Bojovalo se o největší 

medaile. Náš oddíl zastupo-
valo celkem 18 závodníků 
od  našich nejmladších mlá-
ďat po  starší žáky. A  jak to 
dopadlo: nejmladší mláďata 

vybojovala 3 zlaté medaile – 
Jakub Slanec, Matěj  Pína a Tomáš 

Mlčoch, 2  stříbrné medaile vybojovali 
Vašek Petrák a Kačenka Kolmanová. 
Ve  starších mláďatech zlato vybojoval 
Vojta Klimeš, stříbro vybojoval Marek 
Pauzar a bronz Matěj Lukáš a Ondřej 
Chadima. V mladších žácích svoji první 
zlatou medaili v  těžké váze  vybojoval  
František Ochotný. Tři zkušení závod-
níci z mladších žáků tentokrát bohužel 

neuspěli. Ve starších žácích se do fi nále 
z tzv. pavouka probojovali ze dvou sku-
pin Martin Dufek a Jakub Pospíšil. Zlato 
vybojoval Martin a  Jakub si konečně 
také odváží z Benešova svoji první stří-
brnou medaili. Hlavně ve skupině star-
ších žáků to byl úspěch neuvěřitelný, 
aby se dva závodníci z jednoho oddílu 
dostali do společného fi nále. Co dodat 
na  závěr, 6  zlatých medailí, 3  stříbrné 
a 2  bronzové medaile zase není tak 
špatný výsledek, když se  navíc svých 
prvních závodů zúčastnili i 4 úplní no-
váčci. Jen závodníci z  kategorie mlad-
ších žáků se budou muset zamyslet, co 
se nepovedlo a co bude nutné napravit 
do dalších závodů, kde už se bude bo-
jovat o body a o účast na MČR.
Ing. Miloslav Málek, hl. trenér a předseda 

oddílu Judo-Davle-Štěchovice

Tak nám pomalu končí zimní příprava a 
blíží se zahájení jarní části soutěže roč-
níku 2016/2017. Kromě tréninků, které 
byly zaměřeny hlavně na  fyzickou pří-
pravu, jsme sehráli několik přípravných 
zápasů (s Velkou Lečicí, Vraným, Jíloviš-
těm B a Měchenicemi). Zimní část sou-
těže jsme ukončili na ne příliš lichotivém 
místě, tj. 10. místě se 14 body za 4 vítěz-
ství, 2 remízy a 7 proher (některé oprav-

du zbytečné) skóre 23:23. Jarní část 
zahájíme dvěma zápasy na venkovních 
hřištích (25. 3. od  15 hod. ve  Slapech, 
2. 4. od 16.30 hod. v Jesenici). První mis-
trovské utkání na domácím stadionu se-
hrajeme 8. 4. od 16.30 hodin s Dolními 
Břežany. Na jarní domácí utkání zveme 
všechny naše příznivce.

Velká cena Hradce Králové

Informace z TJ. Slavoje Davle
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V  roce 2016 hasiči Davle vyjeli celkem 
k  devatenácti zásahům. Vzhledem 
k roku 2015 je to navýšení o šest zása-
hů. K  požárům jsme vyjeli desetkrát, 
většinou se jednalo o požáry chat, čtyři 
výjezdy byla technická pomoc při káce-
ní stromů, k dopravním nehodám jsme 
vyjeli dvakrát, ke zraněným osobám též 
dvakrát a jednou se jednalo o planý po-
plach. Nejnáročnější zásah se  odehrál 
26. 5., kdy jsme byli povoláni k  požáru 
rodinného domu v Masečíně. Po příjez-
du jsme ihned začali pomáhat již zasa-
hující jednotce HZS Jílové a zajišťovat 
kyvadlovou dopravu vodu. Doprava 
vody byla komplikovaná. Dalšími ome-
zujícími faktory ztěžující zásahové práce 
byla nestabilní konstrukce domu a vý-
skyt nebezpečných látek a propanbuta-
nových lahví. Velitel zásahu mohl loka-
lizaci požáru nahlásit až  několik hodin 
po  příjezdu prvních jednotek. Po  do-
hašení byla pověřena jednotka ze  Ště-
chovic jako dozor nad místem události. 
Druhým zásahem, který bychom rádi 
zde zmínili, byla technická pomoc dne 
8. 6. ve 21.57 hodin. Důvodem výjezdu 
bylo vykolejení vlaku a proražení nafto-
vé nádrže. Operační středisko okamžitě 
vyslalo na místo profesionální a dobro-

volné jednotky včetně záchranářů a po-
licie. Jelikož vlak vykolejil na druhé stra-
ně Měchenic za  řekou a cesta k  němu 
byla velice obtížná, veškeré prostředky 
se  musely převézt na  člunech. Vytek-
lo cca 10 litrů nafty, zbylých 200 litrů 
se podařilo odčerpat. Ve vlaku cestova-
lo pět cestujících a jeden strojvedoucí, 
nikdo nebyl zraněn. 
Spolková činnost sboru dobrovolných 
hasičů Davle je též pestrá. Hasičský rok 
začíná vždy návštěvami okolních sbo-
rů. Naši zástupci se zúčastnili výročních 
valných hromad okolních hasičských 
sborů – Hvozdnice, Bratřínova, Boja-
novicích a bratrského sboru ve Sloupu 
včetně krátké schůze našeho 9. okrsku 
při naší valné hromadě. Během zimy 
připravujeme kluziště o rozměrech 20 x 
12 m na hřišti TJ Slavoj. Letos bylo klu-
ziště opět nachystané zejména díky po-
moci členů Slavoje Davle. Děti tak brus-
lily bez rizika prolomení ledu někde 
ve  volné přírodě. Spolku Trepka jsme 
po technické stránce pomohli s přípra-
vou davelského masopustu. Dvacáté-
ho února jsme uspořádali naši výroční 
valnou hromadou za rok 2015 a tradič-
ní hasičský ples. V  dubnu proběhl tra-
diční davelský karneval, který pořádal 

městys Davle společně s  občanským 
sdružením Daveláček, a několik členů 
našeho sboru pomohlo s  přípravou 
akce. Naší největší společenskou akcí 
je pálení čarodějnic. Chceme tím podě-
kovat našim sponzorům – Ohňostroje 
Krupička, Řeznictví a Uzenářství Dolej-
ší, M&M Reality Davle a městysi Davle. 
Na naší hranici jsme tentokrát posadili 
čarodějnice rovnou dvě – jedna na koni 
a druhá letěla z hradu. Odměnou nám 
je plný park dětí a jejich doprovodu. 
V měsíci květnu jsme se zúčastnili Fire 
night cupu ve  Sloupu a pomohli jsme 
s organizací okresního kola hry Plamen 
2015/2016 v Bojanovicích – dorty i ma-
lou osobní pomocí. Samozřejmá je naše 
účast při prezentaci Davle v  soutěži 
Vesnice roku. Poslední víkend v květnu 
jsme pomohli spolku Daveláček s  or-
ganizací dětského dne v parku v Davli. 
Na  přelomu července a června jsme 
se jako každoročně sešli v krásném pro-
středí Vysočiny, kde jsme spolu s našimi 
rodinami strávili prodloužený víkend 
plný výletů, koupání a zábavy v hotelu 
Horník. Koncem prázdnin jsme pořá-
dali 5. ročník brutální veselice – kon-
cert skupiny Brutus. Poděkování patří 
vedení Slavoje Davle, městysi Davle a 

Aktuálně z místních spolků

Hasiči Davle v roce 2016
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všem ostatním, kteří přiložili ruku k dílu 
a pomohli nám tento koncert zorga-
nizovat. Poděkování patří i  davelským 
občanům z Vinic za tolerování hlučnější 
reprodukce. Dne 10. 9. 2016 jsme se zú-
častnili oslavy 130 let založení Sboru 
dobrovolných hasičů v  Štěchovicích. 
Ani letos jsme nemohli chybět na Sva-
továclavské slavnosti v  sobotu 24. 9., 
kterou pořádal spolek Trepka v místním 
parku. Zde jsme pomohli pořádajícímu 
spolku s  technickým zabezpečením 
celé akce. V průběhu oslav se náš sbor 
podílel na divadelní hře o svatém Vác-
lavovi. Většinu divadelního sboru tvo-
řili naši členové, kteří prokázali odvahu 
a postavili se  na  přírodní jeviště před 
velice slušnou návštěvou. Po  skončení 
slavností jsme vyjeli směr Hvozdnice, 
kde naši kamarádi slavili 120 založe-
ní sboru. Ve  čtvrtek 6. 10. proběhla 
v  pizzerii Grado beseda o  povodních 
a možnostech protipovodňové ochra-
ny, kterou zorganizoval Člověk v  tísni, 
o.p.s., a městys Davle. Záměrem toho-
to setkání bylo představit zkušenosti 
a znalosti z povodní v České republice 
i cizině. V sobotu 22. října jsme tradičně 

ve spolupráci s kulturní komisí městyse 
Davle uspořádali Drakiádu v  naší aleji. 
Prvního listopadu se od 17 hodin konal 
lampionový večer plný strašidel, kde 
jsme opět pomohli s organizací. Průvod 
masek vyšel od MŠ do davelského par-
ku. Této akce se jako každý rok účastní 
velký počet žáků základní školy a dětí 
z místní mateřské školy, které doplňují 
jejich rodiče a další příznivci. V sobotu 
5. 11. proběhlo mimořádné shromáždě-
ní představitelů sborů Prahy-západ, kde 
byl volen nový starosta OSH pan Josef 
Myslín. Zároveň nám zde byl předsta-
ven diplomaticky řečeno neutěšený 
stav OSH. Uvidíme, jak se staronovému 
vedení podaří stav OSH Prahy-západ 
napravit. Odpoledne bylo naplánováno 
setkání s  naší starší hasičskou genera-
cí, abychom si popovídali o našem ha-
sičském spolku a poslechli si zajímavá 
vyprávění a zkušenosti z dřívější doby. 
Kromě našich předchůdců ve  spolku 
jsme pozvali naše nejbližší členy ro-
din a  dále ostatní přátele hasičského 
spolku. Ve čtvrtek 24. 11. v 17.00 hodin 
proběhlo v  Davli rozsvícení vánočního 
stromečku a osvětlení. Obvykle tuto 

akci zajišťuje základní škola a školní 
družina a my si užíváme přicházející vá-
noční náladu, ale nakonec to dopadlo 
tak, že  jsme přislíbili škole naši plnou 
podporu s organizací akce. Na progra-
mu byl krátký kulturní program žáků 
ZŠ v  podobě zpívání vánočních koled. 
V  sobotu 26. 11. O  prvním adventním 
víkendu se náš sbor společně s ostatní-
mi davelskými spolky účastnil pořádá-
ní adventních trhů v davelském parku. 
Závěrem roku naši členové uspořádali 
výstavu betlémů „Vánoční čas“. Výstavu 
kompletně zajistil Vladimír Macků. Cel-
kem v roce 2016 členové SDH Davle od-
pracovali pro sbor a obec „971“ hodin.
V souladu s požadavky a stanovami na-
šeho spolku jsme během první poloviny 
roku udělali řádnou přeregistraci v sou-
ladu s  NOZ a od  1. Června 2016 jsme 
registrováni jako SH ČMS – Sbor dobro-
volných hasičů Davle se  sídlem Školní 
189, 252 06 Davle.
Závěrem bychom chtěli poděkovat ve-
dení městyse Davle za podporu a fi nan-
cování zásahové jednotky.

 Jiří Macků, velitel, a Mgr. Jaromír Němec, 
starosta – SDH Davle

Aktuálně z místních spolků

Zimní měsíce se plynule změnily v prv-
ní jarní dny a nás už sluníčko vytahuje 
na  čerstvý vzduch. Ještě předtím ale 
proběhl tradiční seriál výročních val-
ných hromad okolních sborů a dva ple-
sy sborů dobrovolných hasičů v  Davli 
a ve  Hvozdnici, kde jsme nemohli chy-
bět. V sobotu 21. ledna jsme uspořádali 
v  příjemném prostředí sálu Hotelu Pi-
vovar v  Davli valnou hromadu, na  kte-
ré jsme zhodnotili bohaté působení 
našeho sboru od  sportovních úspěchů 
přes pořádání brigád a kulturních akcí 
až k práci zásahové jednotky. Byla pře-
dána také věrnostní vyznamenání ně-
kolika našim členům. Výroční valnou 
hromadu sboru navštívil i  nově zvole-
ný starosta Okresního sdružení hasičů 
Prahy-západ pan Ing.  Josef Myslín. Ten 
využil této příležitosti a předal našim 
členům individuální vyznamenání nebo 
poděkování. Za  zmínku stojí ocenění 

SDH Sloup za příkladnou práci, ocenění 
práce vedoucího mládeže Michala Zrna 
a poděkování za  vzornou reprezenta-
ci okresu Praha-západ Báře Jelínkové, 
která v rámci celoroční celorepublikové 
soutěže Český halový pohár MH vybo-
jovala v minulém roce celkové 3. místo 
ve své kategorii. Za městys Davle jsme 
byli  pochváleni za  práci pro obec a re-
prezentaci. Jako malé poděkování jsme 
obdrželi od  pana starosty Jiřího Pro-
kůpka obrovský dort. O  týden později 
jsme pořádali v  naší hasičské zbrojnici 
tradiční vepřové hody. První březno-
vou sobotu jsme velkým zastoupením 
posílili davelský masopustní průvod. 
Počasí nám přálo, a tak nic nebráni-
lo tomu si pořádně zazpívat, zatančit 
a poveselit se  ve  vtipných maskách. 
S  počátkem března se  přesouvají naše 
sportovní družstva ze školní tělocvičny 
na čerstvý vzduch a rozbíhá se tradiční 

koloběh jarních závodů. O tom, jak naši 
mladí uspěli, vám podám bližší informa-
ce až  v  dalším čísle. Dovolte mi, abych 
vás pozvala na  chystané akce našeho 
sboru. V dubnu nás čeká tradiční pálení 
čarodějnic, 13. května se uskuteční již X. 
ročník Nočního útočení v JZD, 12. srpna 
plánujeme Letní oslavy piva, fotbalu 
a muziky a 10. září memoriál Jaroslava 
Zajíčka v požárním útoku pro mladé ha-
siče. Všem našim příznivcům děkujeme. 
Bližší informace o našich aktivitách na-
jdete na www.sdhsloup.cz. 

Sváťa Chrastilová, kronikářka sboru

SDH Sloup jaro 2017
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Od Nového roku již vyjela zásahová jed-
notka městyse Davle celkem k pěti udá-
lostem. První událostí byl 2. ledna požár 
kontejneru, který byl spíše novoroční 
rozcvičkou. Požár byl zlikvidován 1C 
proudem. Ve  středu 18. ledna nám byl 
oznámen požár stromu na  Račanech. 
Jednotka byla na místě v rekordním čase, 
a to pět minut po  nahlášení události. 
Jednalo se o požár túje a likvidace byla 
provedena 1C proudem před příjezdem 
HZS Jílové, které zkontrolovalo pomocí 
termokamery možná skrytá ohniska. 14. 
února v 5.05 hodin dostala naše jednot-
ka příkaz výjezdu k  rozsáhlému požáru 
průmyslové budovy do  Zvole u  Prahy. 
Po  příjezdu na  místo zásahu byl vyhlá-
šen již III. stupeň požárního poplachu. 
Výrobní hala závodu o rozměrech cca 70 
x 15 metrů byla celá v plamenech a po-
žár se  šířil na  administrativní budovu. 
V  tento moment bylo na  místě celkem 
40 hasičských jednotek, 200 hasičů a po-
žár likvidovalo 15  útočných proudů jak 
ze země, tak z výškové techniky. Vše do-
provázely občasné výbuchy tlakových 
lahví. Naši členové začali ihned pomáhat 
s likvidací požáru výrobní haly v dýchací 
technice. Po zřícení poslední části stropu 
dostala naše jednotka na starost bojový 
úsek, a to kontrolu a dohašování zámeč-
nických dílen. Naše jednotka tak pomá-
hala při hašení, technických pracích a při 
rozebírání konstrukce budovy. Lokaliza-
ce požáru byla nahlášena po  patnácti 
hodinách od  příjezdu první jednotky, 

tj. v 17.45 hodin. Poté byla naše jednotka 
odvelena zpět na  základnu po  celkem 
dvanácti hodinách práce na místě udá-
losti. Ve Zvoli zasahovaly všechny složky 
IZS z  Prahy, Středočeského kraje a  zá-
chranného útvaru Zbiroh a  Hlučín. Při 
tomto požáru bohužel zemřel jeden za-
městnanec fi rmy a hasič Jan Odermatt.
Aby se nedělní klidné odpoledne 26. úno-
ra nestalo chvilkou nudy, vyjela zásahová 
jednotka Davle k požáru trávy do Hvoz-
dnice. Jednalo se o cca 20metrový pruh 
trávy za domem. Naše jednotka dorazila 
na  místo jako posilová jednotka k  SDH 

Hvozdnice, která již na místě zasahovala. 
Po likvidaci požáru dorazila na místo jed-
notka HZS Řevnice. Po společné kontrole 
následoval návrat na základnu.
Páteční dopoledne 10. 3. strávila výjez-
dová jednotka Davle–Sloup naháněním 
a vyháněním uvězněné bachyně se selát-
ky ze zahrady v Měchenicích Pod Hájem. 
Celá akce dopadla úspěšně bez zranění 
a  jen s  velkým prskáním na  obou stra-
nách. Tímto apeluji na všechny obyvate-
le Davle a Měchenic o důkladnou kont-
rolu a případnou opravu svých oplocení.

Alexander Sedláček, v elitel JSDH Davle

Zásahová jednotka sboru 
dobrovolných hasičů městyse Davle

Spolek Vltavan Davle v  letošním roce 
slaví 120 let trvání. Hlavní oslavy se bu-
dou konat ve dnech 21. a 22. července 
2017. Jako první z bohatého programu 
oslav se uskutečnil 11. 2. 2017 v Hotelu 
Pivovar spolkový ples. Již zahájení plesu 
a nástup více než 30 krojovaných vltava-
nů se spolkovými prapory v  čele udalo 

slavnostní ráz celé akce. Poté vystoupe-
ní dvou členů Národního divadla v Praze 
Vratislava Kříže (zpíval árii z  Jakobína) 
a Yuko Šrejma Kinjo (árie z  Rusalky) a 
společně pak duet z  Kouzelné fl étny 
vytvořilo slavnostní náladu přítomných. 
Předseda spolku společně se  starostou 
městyse Davle přivítali všechny hosty. 

Mezi vzácnými hosty vedle zmíněných 
členů ND byla i  poslankyně Parlamen-
tu ČR paní Ing. Věra Kovářová s manže-
lem, protektor spolku Ing.  Josef Podr 
s manželkou, president Vltavanu Čechy 
Ing. J. Camplík, naši Vídeňáci a v hojném 
počtu zástupci všech bratrských vlta-
vanských spolků z Prahy, Štěchovic, Pur-

Jubilejní 120. ples Vltavanu Davle
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karce a členové Besedy Havlíček ze Řev-
nic. Více než 260 hostům zpříjemnila 
zábavu hudební produkce kapely Rado-
věnka Petra Kavlíka a skupiny Falko-Me-
lodi s  Petrem Školkou. Nemalou radost 
všem pak udělaly výhry v tombole. Ples 
se  vydařil a byl předzvěstí úspěšného 
pokračování oslav 120. let trvání Vltava-
nu Davle.
Druhý den se uskutečnila valná hromada 
spolku opět v Hotelu Pivovar. Zúčastnili 
se  jí zástupci všech bratrských vltavan-
ských spolků, Besedy Havlíček z Řevnic, 
davelských a sloupeckých hasičů, Slavo-
je Davle a městyse Davle. Na programu 
valné hromady bylo zhodnocení práce 
spolku za  rok 2016, zpráva o hospoda-
ření spolku a volba výboru a kontrolní 
komise na rok 2017. Osvědčeným před-
sedou byl zvolen MVDr. František Dolej-
ší. Případní zájemci mají možnost si celé 
zprávy vyhledat přes internet ve sbírce 
listin obchodního rejstříku Městského 
soudu v Praze.
Text: MVDr. E. Slanec;  Foto: Ing. Josef Bílek

VII. valná hromada spolku Daveláček 
proběhla 17. února 2017 a její náplní 
bylo shrnutí činnosti za  uplynulý rok 
2016, plán a směřování činnosti spol-
ku Daveláček v  roce letošním. Hlav-
ní prioritou zůstává pomoc dětem 
ze  sociálně znevýhodněných rodin 
v naší oblasti, nejlépe dětem navště-
vující školská zařízení v  Davli. Přispí-
váme dětem na  mimoškolní činnost, 
obědy, školní pomůcky a rodinám 
pomáháme s vybavením domácnosti, 
šatstvem, obuví a naši pomoc přizpů-
sobujeme podle požadavků jednot-
livých potřeb rodin. Spolupracujeme 
s  odborem sociálních služeb Praha-
-západ, mnohdy máme o  rodinách 
více informací, ale naopak nemáme 
takové možnosti pomoci. Nadále 
chceme také podporovat spřátelené 
neziskové organizace.
Velmi nás těší, že jsme do svých řad při-
jali dvě nové členky.
Důležité a zcela zásadní je zapojení 
do  dotačních programů. Na  začátku 
roku se spolek Daveláček zapojil svým 
projektem „S  Daveláčkem pro rodin-

nou pohodu“ do  dotačního progra-
mu, který je financován z  prostředků 
EU. Sepsání takového projektu je vel-
mi náročné a úspěšnost je vždy nejis-
tá, protože podané žádosti nezisko-
vých organizací vždy mnohonásobně 
převyšují finanční možnosti vyhláše-
ného dotačního titulu. Uvidíme, zda 
budeme mezi těmi šťastnými a dojde 
k realizaci sepsaného projektu.

Sbírka oblečení a obuvi jaro–léto 2017

Druhý dubnový víkend proběhne pra-
videlná sbírka oblečení a obuvi. Máte-li 
doma zachovalé a vyprané dětské ob-
lečení i  oblečení pro dospělé, které by 
mohlo posloužit ještě jiným, prosíme 
vás o  jeho darování. Sbírka proběhne 
v  pátek 7. 4. 2017 od  16 do  18 hodin 
a v sobotu 8. 4. 2017 od 10 do 12 hodin 
vždy v sále Hotelu Pivovar.

Informace ze spolku Daveláček
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Aktuálně z místních spolků

Shromážděné oblečení bude nabídnuto 
rodinám, o  které se  staráme, případně 
dalším občanům, kteří nás oslovili s  žá-
dostí o pomoc. Nevyužité oblečení nabíd-
neme charitativní organizaci, se  kterou 
spolupracujeme, a darované oblečení a 
obuv bude sloužit dál potřebným. 
Děkujeme všem za darované věci, kaž-
dé pomoci a podpory si velmi vážíme.

Pomoc v Nepálu

Koncem dubna odlétají naše dvě členky 
do Nepálu, kde budou 14 dní pracovat 
jako dobrovolnice v  dětském domově 
v  Káthmándú. Cestovní náklady si hra-

dí ze svých zdrojů. S naplněním daných 
cílů však můžete pomoci i  vy. Budeme 
za  to velice rádi. K  získání fi nancí byla 
spuštěna sbírka na našem transparent-
ním účtu 2100400860/2010 pod varia-
bilním symbolem 42017.
Cíle mise: 1. vystavění pařníků a naučení 
dětí pěstovat vlastní zeleninu;
2. postavení ohrady pro slepice, kurní-
ku, nákup slepic;
3. nákup a instalace rumpálu nebo 
pumpy (bude záviset na fi nancích), 
doposud děti tahají vodu ze studny ký-
blem na  laně, což je namáhavé a pro 
děti nebezpečné.

Další aktivity

Na pozdější jaro připravujeme pro děti 
výlet do Koněpruských jeskyní. Rádi by-
chom s dětmi navštívili nějaké divadelní 
nebo muzikálové představení a v  létě 
zorganizovali výlet na Ještěd. Připravu-
jeme program na oslavu dětského dne 
a zapojíme se  i do ostatních akcí pořá-
daných městysem Davle. 

Podrobné informace jsou dostup-
né na  našich webových stánkách 
www.davelacek.cz.

Těšíme se na setkání s vámi.

4. března 2017 proběhl tradiční masopustní 
průvod, který uspořádal spolek Trepka.
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Co se děje kolem nás

V  hlavním sále Senátu Parlamentu 
ČR se  17. března uskutečnilo setkání 
připomínající události, ke  kterým do-
šlo za  druhé světové války i  po  jejím 
skončení. Uspořádal jej SP ČR, města 
Neveklov, Sedlčany, Benešov, městys 
Netvořice a Davle, obce Hradištko, Ka-
menný Přívoz, Krňany, Lešany, Vysoký 
Újezd a další postižené obce regionu, 
Regionální muzeum v Jílovém u Prahy, 
z.s. Mezi řekami a o.p.s Posázaví. Zášti-
tu nad setkáním převzali místopředse-
da Senátu Jaroslav Kubera, hejtmanka 
Středočeského kraje Jaroslava Pokorná 
Jermanová, převor břevnovského kláš-
tera Petr Prokop Siostrzonek OSB, Jiří 
Burian, starosta Sedlčan a Jan Slabý, 
starosta Neveklova. 
Setkání symbolicky navázalo na  ná-
vštěvu vystěhovaných obcí senátory 
Parlamentu ČSR v roce 1946 a na vzpo-
mínkovou akci z  roku 2012. Letošní 
ohlednutí bylo pořádáno zejména pro 
žáky ZŠ a studenty středních škol regi-
onu s připomenutím tisícileté historie 
této krajiny. Setkání moderoval Václav 
Šmerák, autor regionálních publikací 
a dokumentu Vystěhování – účastníci 
dostali DVD tohoto filmu a faksimile 
vyhlášky z  roku 1942, která oznamo-
vala vyklizení regionu pro cvičiště SS 
a příležitostné noviny Společenství 
Mezi řekami „Die Aussiedlung / VYSTĚ-
HOVANÍ“.
Doc.  PhDr.  Jan Němeček, DrSc., z  His-
torického ústavu AV ČR obsáhle sezná-
mil s  historií vystěhování nejen zmí-
něného regionu, ale s  problematikou 
exodů obecně. K  přesunům obyvatel 
u  nás docházelo již před rokem 1938, 
po anšlusu Rakouska se násobila snaha 
zejména Židů dostat se z Evropy. Připo-
menul, že násilné migrace jsou od ne-
paměti součástí velmocenské politiky. 
Středoevropský prostor měl být podle 
představ strůjců tisícileté říše germani-
zován a 30 milionů lidí mělo být vystě-
hováno na  Sibiř (plán Ost). Poté, co si 
Německo a SSSR rozdělily Polsko.
Doc. JUDr. Petr Pithart, historik, bývalý 
předseda Senátu Parlamentu ČR, po-
tvrdil, že  velmi destruktivní a nejefek-
tivnější způsob, jak zničit rodiny, obce, 

farnosti je právě vysídlování a ztráta 
domova. Zpřetrhání nitek svazujících 
občanskou společnost se za vlády tero-
ru obnovují obtížně. Důležité je zacho-
vání paměti, uvědomění si, co potkalo 
obyvatele našeho nejbližšího okolí 
a  také to, že  i  dnes jsou lidé vyháně-
ni ze  svých domovů, miliony jsou jich 
na  cestě a jistě nechtějí být věčnými 
uprchlíky. Připomenul utečence z  ob-
lastí válečných konfl iktů, osud krym-
ských Tatarů po vpádu Rusů na Ukraji-
nu a to, že bychom neměli zapomínat 
a právě kvůli vlastní historické zkuše-
nosti mohli a měli projevit více soucitu 
s lidmi na útěku.
Ing.  Jiří Burian, starosta Sedlčan, 
a  Ing.  Jan Slabý, starosta Neveklova, 
podpořili záměr vytvoření muzea, kte-
ré by uchovalo v  paměti zmiňované 
události. Zazněl i  citát připomínající, 
že „ten, kdo nezná svoji minulost, bude 
ji muset znovu prožít…“
Tisíciletou historii regionu – projekt 
ORA ET LABORA – připomenul Mgr. Jan 

Vizner, archeolog a badatel. 3D pro-
jekce vizualizace benediktinského 
kláštera na Ostrově nebyla s ohledem 
na světelné podmínky v sále příliš zře-
telná, ale bude ji možné zhlédnout 
od  začátku dubna v  nově připravené 
expozici muzea v Jílovém. Ve svém vy-
stoupení v návaznosti na projednáva-
nou problematiku podtrhl, že v rámci 
klášterní komunity, která byla zpo-
čátku převážně německá, nezáleželo 
na  národnosti, původu mnichů, ko-
neckonců po  vyhnání mnichů ze  Sá-
zavy, která byla slovanského ritu, přišli 
někteří mniši právě na  Ostrov. Kláš-
ter se stal jediným nositelem kultury, 
vzdělanosti a charity.
Program doprovázely ukázky z  doku-
mentů natočených při pátrání po  his-
torii vystěhování regionu, resp. četba 
ukázek z  literatury, představení publi-
kací regionu se  týkajících a byl ukon-
čen krátkým fi lmovým sdělením Ar-
nošta Lustiga.

KV

75. výročí vystěhování Benešovska a Sedlčanska 
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Vážení občané, rádi bychom vás in-
formovali o  pokračování spolupráce 
mezi obcí Davle a společností Dimatex. 
Dohromady pracujeme od  roku 2014. 
Sběrné kontejnery fi rmy Dimatex jsou 
určeny k druhotnému využití textilních 
materiálů s pozitivním vlivem na život-
ní prostředí. Třídění textilu je jednou 
z cest, jak dosáhnout požadované úrov-
ně 50  % recyklace komunálního odpa-
du v  roce 2020. Jsme držitelem certifi -
kátu ČSN EN ISO 9001:2009. Svoz nádob 
na textil optimalizuje inteligentní infor-
mační systém a NFC čipy. Tím šetříme 
životní prostředí a náklady společnosti. 
Zároveň máme přehled o  situaci v  te-
rénu a vyhodnocení zaplněnosti kon-
tejnerů. Dimatex pomáhá neziskovým 
organizacím, a to nejen materiálně, ale 
také fi nančně. V  sídle fi rmy ve  Stráži 

nad Nisou provozuje mimo jiné vlastní 
charitativní šatník, díky němuž může-
me kdykoli poskytnout ošacení lidem 
v nouzi. 

Rádi bychom vám představili video: 

Cesta textilního odpadu.

www.youtube.com/Cesta textilního od-
padu

Co patří do sběrného kontejneru:

Čistý a suchý textil (veškeré oděvy, 
bytový textil –  záclony, závěsy, povleče-

ní, potahy, ubrusy a deky) zabalený v za-
vázaných (zauzlovaných) igelitových 
pytlích/taškách, dále také spárované 
(svázané) nositelné boty a hračky.

Co nepatří do sběrného kontejneru:

Znečištěný nebo mokrý textil, matrace, 
molitan, koberce, tašky, ústřižky látek, 
netextilní materiály, komunální odpad, 
elektrospotřebiče.

Děkujeme, že nám pomáháte pomáhat.

Recyklace textilního odpadu
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VÝZVA VÝZVA VÝZVA 
Výzva občanům a pamětníkům druhé světové války k předání vzpomínek 
 
Pro připravovanou výstavu, publikaci a projekt revitalizace žid. památek 
hledáme dokumenty, fotografie a vzpomínky pamětníků. 
Uvítáme zejména vzpomínky na židovské obyvatele Davle a okolních obcí  
a fotografie davelské synagogy. 
 
Hledáme informace o těchto osobách: 
podzemních novinách, které distribuoval stavitel L. Dvořák  
elektrotechnikovi Bohumilu Hamanovi (předělával rádia na krátké vlny) 
akademickém malíři Josefu Hurtovi z Měchenic 
klempíři Josefu Soukupovi (zastřelen ustupujícími SS) 
Josefu Jansenovi, Jaroslavu Toulcovi a p. Nebeském ze Sázavy 
dále o: 
výpomocné úřednici O lii Hůňové, Němce Šmatalanové, Antonínu Hejdovi, 
vrchním strážmistru Heidlovi, p., Rumischovi, 
p. Kirchnerovi ze Skochovic, p. F. Štumpovi z Davle 
 
židovských rodinách z Davle a okolí: 
Davle: 
Rezkovi, Seidlovi, Karpelesovi,  
Eugen Frankmann, Ida Frankmannová, Kamila Rindová , Arnošt Guth, Anna 
Guthová, Jana Guthová,Leopold Jelinek, Edmund, Josef, Karel, Luděk a Berta 
Krausovi, Rudolf, Elsa a Zdenka Seidlovi 
Štěchovice: 
rodina Aschermannova, Fran šek Grünfeld, Aloisie Kohnová,  
rodina Kollinerových, Vojtěch Munk, rodina Weigertových 
Dále hledáme: 
foto polní kuchyně u Pokorných 
foto kolonie KLV německých dě  v Pivovaře  
fotografie vojsk Waffen SS ze školy v Davli, na ústupu ve Sloupu atd… 
 
Kontaktní osoba: 
PhDr. Kateřina Obermajerová 
email: synagogadavle@seznam.cz 



18 Soutok 1/2017

Zajímavosti

Světová meteorologická organizace 
(WMO) zveřejnila v  roce 2015 informa-
ci, že tento rok byl rokem s celosvětově 
nejvyššími průměrnými teplotami, kte-
ré byly doposud naměřeny. Platilo to 
i pro ČR, kde jsme zaznamenali druhou 
nejteplejší letní sezonu od  roku 1961 
a  padl teplotní rekord 40,4  °C (Dobři-
chovice). Posledních osm let spadlo 
mezi 10 nejteplejších v  historii měření 
ČHMÚ a  zřejmě se  k  tomu přidal i  rok 
2016, který byl celosvětově pravděpo-
dobně ještě teplejší.
V Davli ale byla průměrná roční teplota 
9,15 °C, tj. o 0,53 °C nižší než v roce 2015, 
srážek bylo naopak o 97 mm více = Sa 
546 mm.
První bouřka přišla „až týden po Hrom-
nicích“ – 8. února. Na konci dubna čás-
tečně pomrzly ořešáky, v  té době za-
znamenané kroupy nezpůsobily větší 
škody. Poslední mráz byl 29. 4., posled-
ní průměrná mrazová teplota nastala 
o  měsíc dříve 1. března. 27. května byl 
liják při opakovaných bouřkách důvo-

dem sesuvu půdy mezi Štěchovicemi 
a  Slapy, který omezil dopravu, ve  vý-
chodních Čechách došlo k  záplavám. 
Několikrát se  vyskytlo více bouřek 
za  den, přitom některé byly bez deště. 
V  bouřce 27. července napadlo za  cca 
1,5 hod. celkem 37  mm vody, z  28  °C 

se  ochladilo na  18  °C a déšť pak ještě 
pokračoval. 
Na  konci srpna bylo velké sucho, 
na  poli se  v  půdě objevily praskliny. 
Začátek září byl velice teplý, průměr-
ná teplota za  první polovinu měsíce 
byla 19,17  °C a prakticky beze srážek 
(3 mm). V druhé polovině měsíce byly 
časté mlhy. Na začátku října zazname-
nali v  Hradci Králové +27  °C, zatím-
co na  Kvildě byl první mráz. V  Davli 
se  mráz vyskytl až  4. 11., první prů-
měrná mrazová teplota (–3,3  °C) byla 
9. listopadu, o den později padal první 
sníh. Ve druhé polovině prosince trápi-
la i střední Čechy ledovka.
Špačci se  objevili 4. března, první 
pár vlaštovek až  20. května. 7. srpna 
asi 70  divokých hus táhlo k  severu, 
27. 8. pak v  teplém spirálovém stou-
pání kroužilo nad Davlí 23 krkavců 
velkých. Tento druh byl zřejmě inten-
zivním lovem ve  střední Evropě vy-
huben, ale od  druhé poloviny minu-
lého století dochází postupně k  jeho 
šíření i  do  oblastí, kde se  po  mnoho 
let vůbec nevyskytoval. Také v  Davli 
se od předminulého roku objevují čas-
těji a ve větším množství (až 26 kusů). 
Od října se několik párů obvykle ráno 
vydává na  východ, navečer směřují 
zpět do  Šerpin. 17. října byly pozoro-
vány v počtu 27 kusů divoké husy táh-
noucí podle Vltavy k jihu. Také nás více 
navštěvují kormoráni.

KV

Počasí a zajímavosti uplynulého roku

měsíc

prům. T

(°C)

srážky

(mm)

srážkové

dny

z toho

sníh

mráz /

mraz.

dny

výskyt

bouřek

nejvyšší T

(°C)/dat.

nejnižší T

(°C)/dat.

1 -0,41 25,46 20 13 18/15 12 /27. -15 /22.

2 3,04 54,41 15 6 10/2 1 13 /22. -4 /27.

3 3,48 28,15 13 3 11/1 16 /31. -3 /17.

4 7,56 22,41 12 3 1/0 2 22 /5. -1 /29.

5 13,98 71,44 10 10 27 /21. 4 /1.

6 17,61 61,24 16 11 33/ 25. 12 /17.

7 19,56 106,53 11 10 34 /11. 10 /4.

8 17,48 25,91 8 3 29 /4. 8 /11.

9 16,18 24,65 6 3 29 /12. 6 /22.

10 8,18 56,92 17 23 /1. 2 /31.

11 2,54 37,67 14 4 10/8 12 /1. -7 /14.

12 0,55 31,35 8 1 18/14 10 /10. -6 /4.

průměr 9,14 546,14 Sa 150 Sa 30 68/40 Sa 40 max.+34 min. –15
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Regionální muzeum v  Jílovém u  Prahy 
připravilo projekt Ora et labora (Modli 
se a pracuj), který si klade za cíl sezná-
mit širokou veřejnost s významnými lo-
kalitami souvisejícími s počátky českých 
dějin. Jde o  národní kulturní památku 
klášter sv. Jana Křtitele a kulturní pa-
mátku Sekanka. Benediktinští řeholníci, 
kteří založili roku 999 Ostrovský klášter, 
významně ovlivňovali vývoj osídlení, za-
kládání obcí a jejich rozvoj – klášter byl 
hospodářským, ale i kulturním centrem, 
odkud se šířila vzdělanost.
Ve 2. polovině 13. stol. bylo nad klášte-
rem založeno řemeslnické městečko, 
jehož podobu odkryly systematické ar-
cheologické výzkumy v polovině minu-
lého století. Protože obě lokality začaly 
neprávem upadat v  zapomnění, muze-
um v Jílovém ve spolupráci se společen-
stvím Mezi řekami, z. s., se snaží historii a 
význam obou památných míst připome-
nout (viz mj. INFO sešit Sekanka, který je 
k dispozici i na úřadě městyse v Davli).
Cílem výše zmíněného projektu, reali-
zovaného s  podporou Středočeského 
kraje a Ministerstva kultury ČR, je vy-
budování naučné stezky ze  Sekanky 
na Ostrov a ke kostelu sv. Kiliána, který 
byl historicky součástí širšího klášter-
ního komplexu. Stezka je doprovázena 
deseti informačními panely, které se-
znamují zájemce s  historickou podo-
bou navštívených míst, s jejich dějinami 
a  výsledky archeologických průzkumů. 
Součástí projektu je i 3D model obou lo-
kalit, jehož stálá projekce bude probíhat 

v  jílovském muzeu. Vzhledem k  tomu, 
že  projekt je pravděpodobně zaměřen 
hlavně na tuto vizualizaci a  fi nancován 
grantem společnosti Mitsubishi, jsou 
i součástí panelů jednotlivé 3D snímky. 
Ukážou, jaký pohled by se na dané loka-
lity naskytl před staletími, ale s ohledem 
na množství materiálů, které jsou k dis-
pozici, je na  Ostrově obrazově sděleno 
velmi málo.
Připomínky městyse Davle, který byl 
v  této věci informován minimálně, bo-
hužel nebyly příliš vzaty v úvahu. Na pa-
nelech je mnoho „vizualizací“, a pokud 
můžeme ještě dále komentovat Ostrov, 
tj. k. ú. Davle, tak nám vzhledem ke sna-
ze zapojit se  do  Klášterních kulturně-

-naučných stezek připravovaných UK 
v Praze tato stezka tak trochu bere vítr 
z plachet – nechtěli jsme, aby bylo v Da-
vli „přepanelováno“, ale…
Informační panely byly instalovány 
18. března, slavnostní otevření se bude 
konat 1. dubna v  10.30 hodin. Místo 
srazu je na Hradištku u areálu zaniklého 
městečka na Sekance, je zajištěn i pře-
voz na  Ostrov. Následující den bude 
otevřena nová expozice v muzeu.

KV

Nová naučná stezka SEKANKA



20 Soutok 1/2017

Z obceZávěrem

SOUTOK

– Zpravodaj městyse Davle

Šéfredaktorka: soutok@obecdavle.cz

Redakční rada: 

Mgr. Monika Mráčková, Mgr. Jaromír Němec, 

www.facebook.com/mistostarosta, 

Mgr. Jiří Prokůpek

Jazyková úprava: Irena Hlinková, 

www.ceskybezchyb.cz

Inzerce: Helena Ebrová, InzerceSoutok@seznam.cz

Grafi cká úprava a tisk: Tiskárna Kaliba, spol., s r. o., www.tiskkaliba.cz

Zpravodaj vydává: Úřad městyse Davle, 

Na Náměstí 63, 252 06 Davle

Tel.: 257 770 257, Fax: 257 770 144, 

www.mestysdavle.cz, IČ: 00241156

Zpravodaj zakoupíte: Úřad městyse Davle, Knihovna Davle, Koloniál Květa,

Koloniál U Machů, Lékárna U Kotvy, Trafi ka Davle

Toto vydání číslo 366 vyšlo 11. 4. 2016.

Uzávěrka dalšího čísla je 12. 7. 2017. Registrace MK ČR E 12921-2001

Náklad: 300 ks

Cena: 10 Kč

© 2017 Městys Davle

Reprodukce příspěvků nebo jejich částí dovolena pouze se souhlasem redakce.

Redakce neručí za věcnou správnost otištěných příspěvků od dopisovatelů, 

jejichž příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko redakce.

inzerce

Kalendárium
Duben 2017

8. 4. - Vítání občánků - Obřadní síň městys Davle (městys Da-
vle) 
22.4. - Okrskové kolo požárního sportu - hřiště TJ Slavoj Davle 
- od 9:00 (SDH Davle)
22. 4. - Den země (městys Davle)
22. 4. - Svoz nebezpečného odpadu
30.4. - Pálení čarodějnic - park v Davli a u hasičárny ve Sloupu 
(hasiči)

Květen 2017

27. 5. - Dětský den - park Davle (Daveláček)
květen- 14. kafíčko nejen pro seniory (Městys Davle)

Červen 2017

24. 6. - Oslavy 130. let založení sboru - hřiště TJ Slavoj Davle

Červenec 2017

21. 7. - Koncert ke 120. výročí založení spolku Vltavan Davle 
(Vltavan Davle)
22. 7. - Celodenní oslavy ke 120. výročí spolku Vltavan Davle - 
park Davle (Vltavan Davle)
červenec - Davelské koupání v řece - park Davle (Trepka)
červenec - Koncert kapely Garage- hřiště TJ Slavoj Davle 
(městys Davle)

Září 2017

1.9. - Koncert kapely Brutus - hřiště TJ Slavoj Davle (SDH Da-
vle)


